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高速公路汽车追尾预警系统设计

李百明

(闽南理工学院 光电与机电工程系,福建 石狮 362700)

摘要： 

针对高速公路汽车追尾预警系统进行了总体结构设计,将系统分为主控模块、信息处理模块、电源模块、报警模

块、制动模块、存储模块以及通信模块7个部分。从硬件的角度对各个模块进行了功能分析、器件的选型。最终从

软件的角度,对整个流程进行了设计。设计该系统以期达到降低交通事故发生率,体现经济性和实用性原则。 
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Highway Rear-end Early Warning Systems Design

 LI Bai-Ming 

(Department of Optical & Electrical and Mechanical Engineering,Minnan Institute of Technology,Shishi 
362700,China) 

Abstract: 

The overall structural design of the the highway car rear-end warning system,the system is divided into 
seven parts of the master module,information processing module,power module,alarm module,brake 
modules,memory modules,and communication module.From a hardware point of view of the various 
modules of functional analysis,selection of the device.Eventually,the entire process from the perspective 
of software design.
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